

Title (en)

PROCESS FOR PRECOOLING RAW COKE-OVEN GAS AND FOR DESORBING COKING WASHES AND CONDENSATES.

Title (de)

VERFAHREN ZUR VORKÜHLUNG VON KOKEREIROHGAS UND ZUR DESORPTION VON WASCHWÄSSERN UND KONDENSATEN DER KOKEREI.

Title (fr)

PROCEDE POUR LA PREREFRIERATION DE GAZ BRUT DE COKERIE ET POUR LA DESORPTION D'EAUX DE LAVAGE ET DE CONDENSATS DE LA COKERIE.

Publication

EP 0486628 A1 19920527 (DE)

Application

EP 91907894 A 19910415

Priority

DE 4012141 A 19900414

Abstract (en)

[origin: WO9116406A1] The invention concerns a process for precooling coke-oven gas and for desorbing coking water, e.g. washing waters and condensates, using hot coke-oven gas. The invention calls for (a) the raw gas cooled in the condenser directly to about water-vapour saturation temperature to be precooled preferably completely, but at least to the dew point of naphthalene between about 30 and 50 C, in a counter flow arrangement with respect to the condensates which form, i.e. with the gas flowing from the bottom to the top, and (b) the waters to be desorbed are contacted in a counter flow arrangement with the raw gas between the condenser and the precooling outlet.

Abstract (fr)

La présente invention se rapporte à un procédé pour la prérefrigération de gaz brut de cokerie et pour la désorption d'eaux, c.à.d. d'eaux de lavage et de condensats, de la cokerie à l'aide de gaz de cokerie chauds. Selon l'invention, a) la prérefrigération du gaz brut réfrigéré directement dans le récipient collecteur jusqu'à approximativement la température de saturation de la vapeur d'eau se fait de préférence complètement, mais au moins jusqu'au-dessus du point de rosée de la naphtaline entre env. 30 et 50 °C, à contre-courant des condensats en formation, c.à.d. avec un courant gazeux de bas en haut et b) les eaux à désorber entre le récipient collecteur et la sortie de prérefrigération sont échangées à contre-courant avec le gaz brut.

IPC 1-7

C10K 1/04; C10K 1/06

IPC 8 full level

C10K 1/04 (2006.01); **C10K 1/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

C10K 1/04 (2013.01); **C10K 1/06** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9116406A1

Designated contracting state (EPC)

FR IT NL

DOCDB simple family (publication)

WO 9116406 A1 19911031; DE 4012141 A1 19911017; EP 0486628 A1 19920527

DOCDB simple family (application)

DE 9100309 W 19910415; DE 4012141 A 19900414; EP 91907894 A 19910415